



航空学报 » 2005, Vol. 26 » Issue (3) :328-333 DOI:

论文

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

高阶Riccati方程加权阵选择方法及其在飞控中的应用

王欣^{1,2}, 史忠科¹

1. 西北工业大学 自动化学院, 陕西 西安 710072; 2. 长安大学 工程机械学院, 陕西 西安 710064

Approach to Selecting the Weight Matrices of High Order Riccati Equation and Its Application to Airplane Control

WANG Xin^{1,2}, SHI Zhong-ke¹

1. Institute of Automation, Northwestern Polytechnical University, Xi'an 710072, China; 2. School of Engineering Machinery, Chang'an University, Xi'an 710064, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (216KB) HTML 0KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 阐述了飞机着陆控制中存在的主要矛盾和问题,说明了采用鲁棒控制方法的必要性和可行性,设计了鲁棒稳定的 H_{∞} 状态反馈控制器。针对高阶Riccati方程加权矩阵选择困难的问题,给出了一种快速有效的参数选择算法:通过在一定区间范围内,随机改变权矩阵的取值,来搜索出满足条件的Riccati方程的解阵。给出了仿真算例并从理论及应用两个角度讨论了方法的优点与不足。

关键词: H_{∞} 控制 Riccati方程 加权矩阵 鲁棒控制 飞机着陆控制

Abstract: The main problems of airplane landing control and solving methods are discussed in this paper. H -infinity robust control for airplane landing is studied. A parameter-selecting approach is proposed to determine the weight matrices of high order Riccati equation. By using this approach the weight matrices are created randomly in a specified area, and the positive solutions of Riccati equation can be searched after repeated calculation. A robust H -infinity state feedback controller is developed. Simulations show that stability and speed of the landing period are guaranteed by using the controller presented. Both the advantages and disadvantages of the approach are addressed.

Keywords: H -infinity control Riccati equation weight matrix robust control airplane landing control

Received 2004-04-19; published 2005-06-25

引用本文:

王欣;史忠科. 高阶Riccati方程加权阵选择方法及其在飞控中的应用[J]. 航空学报, 2005, 26(3): 328-333.

WANG Xin;SHI Zhong-ke. Approach to Selecting the Weight Matrices of High Order Riccati Equation and Its Application to Airplane Control[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2005, 26(3): 328-333.

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 王欣
- ▶ 史忠科